



Pour le français, [cliquez ici](#).

As we approach the end of 2024, we at Ecology Ottawa want to take a moment to thank you, our incredible supporters, volunteers, and community partners, for making this year so impactful. **Together, we tackled pressing environmental challenges, built community, and made tangible progress toward a greener Ottawa.**

Here are some of our highlights from 2024:

- **EcoYouth Ottawa:** We launched our new program that empowers youth across Ottawa to take local environmental action through a newly formed Youth Council, native pollinator plantings, and our inaugural Ottawa EcoYouth Summit.
- **Climate action:** we challenged the City on the slow implementation of its Climate Change Master Plan, pushed for stronger climate investments in the 2025 budget, and fought to ban fossil-fuel promotion in City facilities.
- **Sustainable transportation:** We mobilized Ottawans against the provincial government's misguided anti-biking legislation, and we continued pushing the City and Province to electrify our school bus fleet.
- **15-minute neighbourhoods:** This fall, we launched a campaign promoting walkable, bikeable, and accessible communities. With your support, we raised awareness about sustainable neighbourhoods and inspired meaningful conversations at City Hall with our petition and recommendations report.
- **Collaboration and partnerships:** We continued convening the Peoples Official Plan coalition, a group of twenty-six local advocacy organizations, and hosted our second Grassroots Groundswell for municipally focused groups across Ontario.

Even as we reflect on this year's achievements, **we know there is so much more to do.** In 2025, we're planning continued impactful work, whether pushing for a stronger Climate Change Master Plan for Ottawa, mobilizing around the upcoming provincial and federal elections, or empowering Ottawans for ecological action in their communities.

Your continued support is vital. Please help us close out the year strong and prepare for a greener and more engaged 2025. Donate today to **help us meet our goal of \$10,000** to sustain our hard-hitting work and deepen our impact in Ottawa.
Together, we can build a healthier, greener, and more resilient community.

[Donate](#)

Thank you for being a part of our journey. We wish you a joyful holiday season and a sustainable New Year!

Sincerely,

William van Geest, Executive Director



Rewilding Report 2023: Last year was a big one for our Rewilding Ottawa program. It saw the planting of three pollinator gardens with community groups in different Ottawa locations, advocacy for—and ultimately the adoption of—new regulations concerning the stewardship of boulevards, and the widespread sharing of information about both of these so that Ottawans across the City could foster biodiversity in their own communities. [Read the report!](#)

Education as Intervention: The Climate Fresk comes to Ottawa: You may have heard of “climate fresks.” But what are they, how did they start, and what happens at one? Our Council Watcher Lesley Isaro [recently attended a climate fresk](#) in Westboro to find out.

Budget 2025 Rally: Ecology Ottawa calls for a Credible Response to the Climate Emergency: The morning on which the 2025 budget came to Ottawa City Council for voting, we joined several organizations calling for a budget that serves all

Ottawans. In [our remarks](#), we renewed our call for greater investments in climate and our tree canopy and better support for public transit.



ENGAGEMENT OPPORTUNITIES

Residential boulevard gardening survey: The City is proposing additional changes to legislation on cultivating right-of-ways to enable growing food and using planter boxes building on [last year's changes](#). Please take [the survey](#) and support increased food security and urban gardening opportunities!



LEARNING

Banning fossil fuels in new homes: Vancouver City Council recently reaffirmed its plan to reduce emissions by [voting to ban](#) methane ("natural gas") hook-ups in new buildings. Ottawa City Council should do the same!

New protections for endangered species: A new corridor just north of Ottawa [is now protected](#), helping ensure the survival of the endangered western chorus frog.



ECOLOGY OTTAWA IN THE NEWS

Premier Ford's anti-biking legislation: We commented once again on the misguided provincial Bill 212 in [an article in the Capital Current](#), highlighting the need for biking infrastructure to achieve our city's mobility and sustainability targets. For more background on the issue, [see our backgrounder](#).

We are powered by our volunteers and community supporters. [Donate](#) today to help create a green and resilient Ottawa!

Donate Today

Alors que nous nous approchons de la fin de l'année 2024, nous, à Écologie Ottawa, voulons prendre un moment pour vous remercier, vous, nos incroyables appuis, nos bénévoles et nos partenaires communautaires, d'avoir rendu cette année si percutante.

Ensemble, nous nous sommes attaqués à des défis environnementaux pressants, nous avons bâti une communauté et nous avons fait des progrès tangibles vers une ville d'Ottawa plus verte.

Voici quelques-uns des faits marquants de l'année 2024 :

- **ÉcoJeunes Ottawa :** Nous avons lancé notre nouveau programme qui donne aux jeunes de toute la ville d'Ottawa les moyens d'agir localement en faveur de l'environnement grâce à un nouveau conseil des jeunes, à la plantation des jardins pollinisateurs indigènes et à notre premier sommet Écojeunesse d'Ottawa.
- **Action climatique :** nous avons interpellé la Ville sur la lenteur de la mise en œuvre de son Plan directeur sur le changement climatique, nous avons fait pression pour des investissements climatiques plus importants dans le budget 2025, et nous nous sommes battus pour interdire la promotion des combustibles fossiles dans les installations de la Ville.
- **Transport durable :** Nous avons mobilisé les Ottavien(ne)s contre la législation anti-vélo malavisée du gouvernement provincial, et nous avons continué à faire pression sur la Ville et la Province pour électrifier notre flotte d'autobus scolaires.
- **Quartiers à 15 minutes :** Cet automne, nous avons lancé une campagne visant à promouvoir les communautés piétonnières, cyclables et accessibles. Grâce à votre appui, nous avons sensibilisé le public aux quartiers durables et suscité des conversations fructueuses à l'Hôtel de ville avec notre pétition et notre rapport des recommandations.
- **Collaboration et partenariats :** Nous avons continué à convoquer la coalition du Plan officiel populaire, un groupe de vingt-six organisations communautaires,

et nous avons organisé notre deuxième Soulèvement populaire à l'intention des groupes axés sur les municipalités de tout l'Ontario.

Même si nous réfléchissons aux réalisations de cette année, nous savons qu'**il reste encore beaucoup à faire**. En 2025, nous prévoyons poursuivre notre travail d'impact, qu'il s'agisse de faire pression en faveur d'un Plan directeur sur les changements climatiques plus solide pour Ottawa, de mobiliser la population en vue des prochaines élections provinciales et fédérales ou de donner aux Ottavien(ne)s les moyens d'agir en faveur de l'écologie au sein de leur communauté.

Votre soutien continu est essentiel. Aidez-nous à terminer l'année en force et à préparer une année 2025 plus verte et plus engagée. Faites un don aujourd'hui pour nous aider à atteindre **notre objectif de 10 000 \$** afin de soutenir notre travail percutant et d'approfondir notre impact à Ottawa. Ensemble, nous pouvons construire une communauté plus saine, plus verte et plus résiliente.

Faire un don

Merci de faire partie de notre aventure. Nous vous souhaitons de joyeuses fêtes de fin d'année et une nouvelle année durable !

Cordialement,

William van Geest, Directeur exécutif



Rapport sur le réensauvagement 2023 : La dernière année a été importante pour notre programme Réensauvagement d'Ottawa. Elle a vu la plantation de trois jardins pollinisateurs avec des groupes communautaires dans différents endroits d'Ottawa, la défense et finalement l'adoption de nouveaux règlements concernant la gérance des boulevards, le partage généralisé de l'information sur ces deux sujets afin que les Ottavien(ne)s de toute la Ville puissent favoriser la biodiversité dans leurs propres communautés. [Lire le rapport !](#)

L'éducation en tant qu'intervention : Les origines du Climate Fresh: Vous avez peut-être entendu parler des « fresques climatiques ». Mais qu'est-ce que c'est, comment cela a-t-il débuté et que se passe-t-il lors d'une ? Notre Observatrice du Conseil, Lesley Isaro, [a récemment assisté à une fresque climatique](#) à Westboro pour découvrir ce qu'il en était.

Rassemblement pour le budget 2025 : Écologie Ottawa demande une réponse crédible à l'urgence climatique: Le matin où le budget 2025 a été soumis au vote du Conseil municipal d'Ottawa, nous nous sommes joints à plusieurs organisations réclamant un budget au service de tous les Ottaviens. Dans [nos remarques](#), nous avons renouvelé notre appel à de plus grands investissements dans le climat et notre couvert forestier et un meilleur appui pour le transport en commun.



Sondage sur le jardinage dans les boulevards résidentiels : La Ville propose des changements supplémentaires à la législation sur la culture des emprises pour permettre la culture des fruits et des légumes et l'autorisation des jardinières sur les banquettes des rues résidentielles en élargissant les [changements de l'année dernière](#). Veuillez répondre au [sondage](#) et appuyer l'amélioration de la sécurité alimentaire et des possibilités de jardinage en milieu urbain !



Interdiction des combustibles fossiles dans les nouvelles habitations : Le conseil municipal de Vancouver a récemment réaffirmé son plan de réduction des émissions en [votant l'interdiction des raccordements](#) au méthane (« gaz naturel ») dans les nouveaux bâtiments. Le Conseil municipal d'Ottawa devrait faire pareil !

De nouvelles protections pour les espèces menacées : Un nouveau corridor situé juste au nord d'Ottawa [est désormais protégé](#), ce qui permet de veiller à la survie de la rainette faux-grillon de l'Ouest, une espèce en voie de disparition.



ECOLOGIE OTTAWA DANS LES NOUVELLES

La législation anti-vélo du premier ministre Ford : Nous avons commenté une fois de plus le projet de loi provincial malavisé 212 dans [un article du Capital Current](#), en soulignant la nécessité d'une infrastructure cyclable pour atteindre les objectifs de mobilité et de durabilité de notre ville. Pour en savoir plus sur la question, [consultez notre document d'information](#).

Nous sommes alimentés par nos bénévoles et les personnes qui appuient la communauté. [Faites un don](#) aujourd'hui pour aider à créer une Ottawa verte et résiliente !

**Faire un don
aujourd'hui**

Ecology Ottawa acknowledges that our efforts to protect the environment take place on the traditional unceded, unsundered territory of the Algonquin Anishinaabe people. As an organization and as individuals dedicated to environment and justice, we are deeply grateful to Indigenous peoples for their ongoing stewardship of these lands since time immemorial. We recognize that we are on a journey of Truth and Reconciliation. We are committed to listening, learning and working to decolonize our efforts towards healthy and sustainable environments for all people.

Ecology Ottawa

123 Slater St, Floor 6, Ottawa, ON K1P 5H2, Canada

This email was sent to noah.montpetit.armstrong@ecologyottawa.ca.

You are receiving this email because you have opted in to communications from Ecology Ottawa.

To stop receiving emails, [click here](#).